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12.2. Ministar MUP-a u razgovoru sa 

gradonačelnikom Prijedora i 

načelnikom CJB 

 

Ministar unutrašnjih poslova RS  Radislav 

Jovičić ocijenio je da je stanje bezbjednosti  

na području prijedorske regije na 

zadovoljavajućem nivou te da pripadnici 

policije preduzimaju sve mjere iz njihove 

nadleţnosti kako bi u saradnji sa lokalnim 

vlastima ovo stanje  takvo i ostalo. 

 

 
 

„Razmijenili smo odreĎene informacije 

koje ima policija   i zajedno sa nosiocem 

političke vlasti u Prijedoru konstatovali da 

je stanje bezbjednosti povoljno „ kazao je 

Jovičić na konferenciji za novinare u 

Prijedoru . 

Ministar Jovičić je ,nakon Doboja, 

Bijeljine i Istočnog Sarajeva,  boravio i  u 

Prijedoru budući da su se i u ovom gradu 

odrţavali mirni protesti desetine graĎana 

ispred zgrade gradske uprave. 

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić je 

istakao da su zajednički konstatovali da 

gradska uprava poštuje prava  graĎana na 

slobodu izraţavanja i mišljenja. 

 „ Mislim da smo mi jedan od rijetkih 

primjera koji je to u praksi pokazao gdje se 

vidjelo da to ima efekata.Smatram da za 

sada  u Prijedoru nisu ugroţene bilo koje 

institucije ili funkcionisanje vlasti na ovom 

prostoru“ kazao je Pavić. 

On je dodao da će i dalje nastaviti  da 

razgovara  i dogovara  se  o svim onim 

pitanjima koja su zasnovana na zakonu. 

„ Nadam se da ću u tome imati podršku i 

naših graĎana i svih onih koji učestvuju u 

političkom i ekonomskom i svakom 

drugom ţivotu na području našeg grada.  

On je izraţavajući zadovoljstvo što je  

bezbjednosna situacija na području grada 

povoljna , istako da je u pitanju jedan 

politički dijalog i da se nada  da će se na 

tome i završiti. 

 

18.2. Sjednica Skupštine grada 

 

Gradonačelnik Prijedora  Marko Pavić 

izjavio je  na početku ove  sjednice 

Skupštine grada Prijedora da je iz moralnih 

razloga podnio ostavku na mjesto 

predstavnika drţavnog kapitala u Rudnika 

ţeljezne rude /RŢR/ "LJubija" nakon što je 

Vlada Republike Srpske u petak saopštila 

odluku o prodaji drţavnog kapitala u ovom 

preduzeću. 

 

 
 

 "Ja više nisam predstavnik drţavnog 

kapitala u RŢR-u. Podnio sam ostavku iz 

moralnih razloga", rekao je  Pavić 

odbornicima Skupštine grada . 

Pavić je dodao  da će poslanike Narodne 

skupštine Republike Srpske iz Prijedora 

upoznati sa mogućim štetnim posljedicama 
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vladine odluke prije nego se o njoj bude 

izjašnjavalo na sjednici NS RS. 

 "Suština je da `ArselorMital` po ugovoru 

sa Vladom RS ima eksploataciona i prava 

na istraţivanje na svim rudištima RŢR-a i 

da, bez obzira na to ko kupio drţavni 

kapital u RŢR-u, ta prava `ArselorMitalu` 

ostaju", rekao je Pavić. 

 On je naveo da u odluci Vlade stoji da će 

se izraelski kupac sam dogovarati s 

"ArselorMitalom", ali se postavlja pitanje 

šta ako se ne dogovore. 

 "Radost nas Prijedorčana da bi se moglo 

brzo krenuti sa aktivnostim rudnika u 

LJubiji time je pomućena jer je očigledno 

da `ArselorMital` neće dati nikom drugom 

ta prava, a i zašto bi. Ovo će samo još više 

odugovlačiti proces otvaranja rudnika u 

LJubiji i zapošljavanje oko 300 radnika", 

kazao je Pavić. 

 On je dodao da će se Narodna skupština 

Republike Srpske o ovoj odluci 

izjašnjavati, ali da je njegovo mišljenje da 

je "preuranjeno i neargumentovano 

donijela odluka koju će biti teško ili 

nemoguće sprovesti". 

 On je najavio da će od poslanika Narodne 

skupštine Republike Srpske sa područja 

Prijedora zatraţiti da zajedno doĎu do 

stava koji će odrţavati najviše interese i 

graĎana Prijedora i Republike Srpske. 

 On je dodao da očekuje i reagovanje 

"ArselorMitala" na ovu odluku. 

 

Posjeta ministra Adila Osmanovića 

 

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić 

potvrdio je  da će gradska uprava i 

Federalno ministarstvo raseljenih lica i 

izbjeglica sa 360.000 KM finansirati putne 

pravce u Kozaruši i Kevljanima, gdje je 

učešće grada 30, a ministarstva 70 odsto.  

 

On je nakon razgovora sa federalnim 

ministrom Adilom Osmanovićem rekao da 

će grad i ovo federalno ministarstvo 

zajednički završiti i vodovod u Čarakovu, 

ističući dobru saradnju dviju institucija kad 

je u pitanju pomoć povratnicima u 

stvaranju što boljih uslova za ţivot. 
 

 
  

 "Imamo dosta zajednički realizovanih 

projekata. U 2012. godini kandidovali smo 

ih 42 prema ovom ministarstvu , a u ovoj 

godini 17. Nije suština samo u donacijama, 

nego su bitni komunikacija, razumijevanje 

i uticaj na graĎane u mjestima gdje ţive", 

dodao je Pavić. 

Federalni ministar raseljenih lica i 

izbjeglica Adil Osmanović rekao je da će 

za završetak vodovoda u Čarakovu ovo 

ministarstvo izdvojiti 90.000 KM za 

vodomaterijal, a da će gradska uprava 

finansirati radove. 

"Tačno je da nije sve u finansijskim 

sredstvima, nego svaka moja posjeta je i 

poruka mira i razumijevanja i da svim 

graĎanima ukaţemo da ţelimo biti 

uključeni u rješavnje problema sa kojima 

se susreću", dodao je Osmanović. 

 

26.2.Posjeta ambasadora Švedske 

 

Ambasador Kraljevine Švedske u BiH 

Fredrik Šiler izjavio je da je Prijedor 

postigao  mnogo više nego drugi dijelovi 

BiH kad su u pitanju meĎunacionalni 

odnosi, ekonomski razvoj i otvaranje novih 

radnih mjesta. 

 "MeĎutim, i  Prijedoru, kao i drugim 

dijelovima Evrope, potrebna  je pomoć u 

ekonomskom razvoju  kako bi mladi lakše 

dolazili do  zaposlenja ", rekao je Šiler  

nakon razgovora sa rukovodstvom grada, 

dodajući da je najviše zainteresovan da 

pomogne procesu pristupanja EU. 

 On je kazao da je Hamdija Jusufagić, 

roĎen u Švedskoj, a porijeklom iz Kozarca, 

osnovao firmu "Sistem verifikejšen", danas 
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jednu od vodećih kompanija u IKT sektoru 

sa oko 200 zaposlenih. 

 "On i njegova kompanija postali su viši 

savjetnici švedske ambasade i zajedno s 

njima planiramo uraditi više posla u BiH, 

uključujući, po mogućnosti, i ovu regiju", 

dodao je Šiler. 

 Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić 

zahvalio se švedskoj vladi, ambasadi u BiH 

i švedskom narodu za svu pomoć koja je u 

ovaj grad došla uglavnom putem Švedske 

agencije za meĎunarodni razvoj /SIDA/, 

ističući da je u pitanju dosta novca. 

 

 
 

 "Sva ulaganja su uglavnom u razvojne 

programe što nam otvara buduće 

perspektive za dalju saradnju, naročito u 

nabavku opreme za `Komunalne usluge` i 

ureĎenje regionalne deponije, kao i u 

projekte Agencije za ekonomski razvoj 

`PREDA-PD`. Zamolio sam da se i u 

tekućim programima GOLD i FARMA 

ima u vidu kvalitetna realizacija 

dosadašnjih projekata u Prijedoru", rekao 

je Pavić.   

 On je dodao da u Švedskoj ţivi dosta 

Prijedorčana i da očekuje da se i na bazi 

toga pospješi saradnja. 

 "Ali mi nismo samo na donatorska 

sredstva fokusirani, mi ţelimo otvorenu 

privrednu saradnju. Ponovo ćemo se sastati 

u avgustu kada ćemo uključiti i biznismene 

našeg porijekla iz Švedske i razgovarati o 

nekim drugim projektima", najavio je 

Pavić.Švedski ambasador prisustvovao  je  

u Kozarcu otvaranju informatičkog 

kabineta u Osnovnoj školi "Kozarac" u 

Kozarcu koji je finansirala kompanija 

"Sistem verification". 

 

Potpisani ugovori sa novim 

stipendistima 

 

Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić 

potpisao je ugovore sa 148 novih 

stipendista , učenika i studenata koji su 

putem javnog konkursa ostvarili pravo na 

stipendije iz budţeta grada Prijedora za 

tekuću školsku godinu. 

 „Mi smo ponosni  na našu mladost u 

Prijedoru i ţelimo pomoći svima onima 

koji ţele da steknu odreĎena zvanja“ kazao 

je Pavić. 

On je dodao i da je interes za stipendiranje 

bio veliki te  da će ukoliko bude potrebe 

budţet  biti proširen i dodijeljeno  još 

stipendija i jednokratnih pomoći da bi 

Ďacima i studentima, a naročito njihovim 

roditeljima olakšali  uslove njihovog 

školovanja. 

 

 
 

 
 

„Smatramo da je obrazovanje jedan od 

stubova na kojima počiva lokalna 

zajednica ,a i drţava i zato mi svake godine 

dodijeljujemo stipendije, vršimo 

prekvalifikacije , bavimo se pomoći u 
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vannastavnom radu, sve iz razloga da bi 

dobili obrazovanu i zdravu omladinu koja 

će se sutra sa svojim radom uključiti u 

evropske i evroatlanske integracije i graditi 

naš Prijedor i republiku“ rekao je Pavić. 

Za školsku 2013/14. godinu grad Prijedor 

nastavlja da stipendira  i  166  Ďaka i 

studenta koji su stipendije počeli dobijati u 

nekoj od prethodnih školskih godina, tako 

da će za  ukupno  314 stipendija, iz 

budţeta grada biti izdvojeno 320.000 KM. 

Studentska stipendija iznosi 120, a 

učenička 70 KM mjesečno.  

 

Novi javni pozivi za zapošljavanje Roma 

 

Zavod za zapošljavanje Republike Srpske 

raspisao je Javni poziv za korištenje 

sredstava po „Projektu podrške 

zapošljavanju Roma u Republici Srpskoj u 

2014. godini. Javni poziv je objavljen 17. 

januara i biće otvoren do 17. marta. 

Ministarstvo za ljudska prava i izbjeglice 

Bosne i Hercegovine za ovaj projekat 

izdvojilo je 220.000 KM. Ovim  projektom 

obuhvaćeno je zapošljavanje  Roma  koji 

aktivno traţe zaposlenje i prijavljeni su na 

evidenciju prije objave Javnog poziva 

.Predsjednik Udruţenja Roma u Prijedoru 

Ramo Salešević je rekao da je ovim 

projektom predviĎeno zapošljavanje 

Roma  putem sufinansiranja 

samozapošljavanja, na period od 12 

mjeseci u iznosu od 8.000 KM , te 

 sufinansiranja poslodavaca. Za svakog 

zaposlenog Roma u trajanju od 12 mjeseci 

poslodavcima će biti isplaćeno po  6.000 

KM, a za 24 mjeseca zaposlenja, 10.000 

KM. 

 

15 godina rada Doma penzionera 

 

Javna ustanova Dom za starija lica Prijedor 

obiljeţio je 15 godina postojanja i 

rada.Svečanosti koja je tom prilikom 

prireĎena prisustvovao je i ministar 

zdravlja i socijalne zaštite RS Dragan 

Bogdanić koji je tom prilikom istakao da je 

ova ustanova primjer da dobro 

organizovanje i podrška gradske uprave i 

Vlade Republike Srpske moraju dati dobre 

rezultate. 

 

 
 

 " Podrška  lokalne zajednice i Ministarstva 

neće izostati ni ubuduće , a sve u cilju 

dobrobiti korisnika ", poručio je Bogdanić.  

On je pozdravio i činjenicu da se ova 

ustanova otvorila ka trţištu kako bi sama 

poboljšala svoje materijalne uslove 

 Gradonačelnik Prijedora Marko Pavić 

rekao je da ova ustanova dobro radi na 

dobrobit i korisnika usluga i lokalne 

zajednice i Republike Srpske. 

 "Do sada smo dobro saraĎivali na 

realizaciji brojnih programskih aktivnosti  i 

ţelimo da i dalje  imamo što više 

zadovoljnih korisnika ", kazao je Pavić. 

 Direktor Doma za starija lica Bojan 

Becner rekao je da je za 15 godina rada 

kroz ovu ustanovu prošlo oko 1.200 

korisnika. Smještajni kapacitet Doma je 

162 leţaja u centralnom objektuu gradu i 

58 leţaja na gerijatriji u naselju Urije, a u 

ustanovi trenutno boravi 185 korisnika.  

  

Izložba Proboj iz logora Jasenovac 

 

U Muzeju Kozare  otvorena je  

dokumentarno-istorijska izloţba pod 

nazivom „Proboj iz logora Jasenovac“.  

Direktor Muzeja Milenko Radivojac je 

istakao da je riječ o fotografijama i 

dokumentima izloţenim na petnaest  panoa 

koji  još jednom podsjećaju  na posljednja 

1263 jasenovačka  logoraša koji se krenuli 

u samoubilački proboj 22.aprila 

1945.godine i od kojih  je  proboj 

preţivjelo samo njih 103. 
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„To je  priča koja sve nas još jednom treba 

da opomene na strahote koje su se dešavale 

tokom Drugog svjetskog rata i koja se na 

neki način dotiče gotovo svakog 

stanovnika Potkozarja jer malo je onih sa 

ovog područja kome neko od predaka nije 

stradao u Jasenovcu“ rekao je Radivojac. 

Direktor Spomen područja Donja Gradina 

Milorad Bukva je, otvarajući izloţbu, 

rekao da je  izloţba raĎena prošle godine i 

da predstavlja jedan uspješan  pokušaj 

prikupljanja i objedinjavanja svih činjenica 

vezanih za taj dogaĎaj . 

 

 
 

„Izloţba  govori o preţivjelim logorašima 

koji su uspjeli da preţive sve strahote koje 

su se dešavale u Jasenovcu pune četiri 

godine , kao i taj dan proboja“ rekao je 

Bukva. 

Kustos Spomen područja Donja Gradina 

Dejan Motl , koji je i autor izloţbe , istakao 

je  da je ideja  nastala nakon višegodišnjeg 

rada na temu proboja logoraša u 

jasenovačkom logoru koji se u  

istoriografiji pominje samo usput kada se 

govori o oslobaĎanju logora 2.maja 

1945.godine. 

„Ova izloţba upravo ţeli da se slavi ţivot 

jer su se ti hrabri ljudi odlučili na jedan 

takav korak iz volje i ţelje za ţivotom“ 

rekao je Motl. 

 

Osnovana neformalna grupa „ Kulturni 

akvarel“ 

 

U Prijedoru je osnovana neformalna grupa  

„Kulturni akvarel „koja će u  toku ove 

godine provoditi projekat Kulturno-

obrazovni centar za mlade. Koordinator 

projekta Ţeljko Šormaz rekao je da mreţu 

pored nosioca projekta Srpskog kulturno-

umjetničkog društva  "Dr Mladen 

Stojanović"  čine još tri neformalne grupe 

plesni studio "Top dens", škola slikanja 

Borisa Eremića i manekenska sekcija 

"Afrodita" i da će projekat finansirati 

Fondacija „ Arcelor Mital“. 

 Šormaz  je najavio da će u prostorijama 

SKUD-a svako iz mreţe koja broji oko 500 

članova  organizovati svoje vlastite 

aktivnosti, ali i pripremati sve zajedničke 

programe, a da će mladi ljudi u Prijedoru 

imati jedno mjesto gdje će moći sticati 

neformalno obrazovanje baveći se raznim 

oblastima kulturnog stvaralaštva. 

 Predsjednik Fondacije "Arselor Mital" 

Predrag Šorga da će ova fondacija pruţiti 

podršku „ Kulturnom akvarelu“ sa10 000 

KM 

 

3.2.  Koncert Ansambla „ Kolo“ 

 

U prepunoj sali Dvorane  „ Mladost“  u 

Prijedoru koncert   je odrţao nacionalni 

ansambl  Srbije "Kolo", a publika  ih je tri 

puta vraćala na bis.Šezdesetak vrhunskih 

umjetnika u cjelovečernjem nastupu 

predstavila je izbor iz svoga repertoara koji 

broji više od 150 koreografija velikih 

koreografa, kompozitora, aranţera, pjevača 

i izvoĎača. 

 

 
 

Vršilac duţnosti direktora "Kola" Dragan 

Milinković rekao je da se, bez laţne 

skromnosti, moţe ustvrditi da ovom 

ansamblu pripada mjesto meĎu deset 

najboljih folklornih grupa u svijetu. 
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Načelnik Odjeljenja za društvene 

djelatnosti grada Prijedora LJiljana Babić 

rekla je da je ovo drugo gostovanje "Kola" 

u gradu na Sani i da je to poklon gradske 

uprave svojim sugraĎanima. 

Koncert su podrţali Ministarstvo kulture i 

informisanja Srbije, Predstavništvo 

Republike Srpske u Beogradu i lokalne 

zajednice. 

 

 
  

 

Uvedena nova usluga-Virtuelni matičar 

 

Grad Prijedor uveo je novu uslugu za 

graĎane - virtuelnog matičara putem kojeg 

se dokumenti iz ovdašnjeg matičnog ureda 

šalju graĎanima na kućnu adresu na svim 

svjetskim kontinentima.  

Načelnik Odjeljenja za opštu upravu grada 

Prijedora Jasminka Murselović rekla je da 

se na ovaj način licima zavedenim u 

matične knjige u Prijedoru na vlastiti 

zahtjev na poštom traţenu adresu šalju 

izvodi iz matičnih knjiga, kao i uvjerenja o 

slobodnom bračnom stanju i o 

drţavljanstvu.  

"Zahtjeve za dostavljanje dokumenata 

graĎani mogu poslati ili čvrstom ili 

elektronskom poštom ili popunjavanjem 

elektronskog obrasca na zvaničnoj stranici 

grada Prijedora, uz priloţen dokaz o uplati 

administrativne takse i poštarine i kopije 

ličnog dokumenta, bilo pasoša bilo lične 

karte", pojasnila je Murselović.Sve 

informacije, uputstva, obrasci, adrese i 

kontakti nalaze se na linku Virtuelni 

matičar na početnoj stranici sajta grada. 

 

U Galeriji izlagala  Biljana Gavranović 

 

U Galeriji `96 otvorena je izloţba  32  

crteţa Biljane Gavranović, profesorke na 

Akademiji umjetnosti u Banja Luci. 

Direktor Galerije Tihomir Ilijašević je  

predstavajući autorku , istakao da je 

umjetnica do sada imala nekoliko stotina 

samostalnih i kolektivnih izloţbi u zemlji i 

inostranstvu, i da  je odavno  sebi 

obezbijedila značajno mjesto u našoj 

savremenoj likovnoj umjetnosti. Biljana 

Gavranović se svojim sugraĎanima, budući 

da je roĎena Prijedorčanka, poslije 

dvanaest godina predstavlja crteţima iz 

najnovijeg ciklusa „ Sove“. 

 

 
 

 „ U ovoj galeriji sam  se 2002.godine  

predstavila izloţbom ptica i budući da je 

prva ptica koju sam u tom ciklusu uradila 

bila sova, nastavila sam raditi  taj motiv 

sove,  koje su postale neko moje 

promišljanje i preokupacija“ kazala je 

Gavranovićeva. 

Ona je istakla da je  lik te ptice zaintrigirao 

imajući uvijek pred sobom misao o  njenoj  

ambivalentnosti budući  da su sove simbol 

mudrosti , ali i simbol noći koje se   osim 

na  njenim crteţima, nalazi utisnuta i na 

pločicama te kuhinjskim daskama. 

„ Lik te ptice me je zaintirgirao, tragala  

sam za  psihologijom ljudskih likova koji 

se pojavljuju u tim likovima sova , te ptice  

koju u  drugim religijama karakteriše 

dualizam tako da sam ja u njima potraţila 

upravo ljudske likove“ pojasnila je 

Gavranovićeva. 
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